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Rada Miejska 

w Rakoniewicach 

 

PROTOKÓŁ  Nr  XVI/2016 

 

z XVI sesji VII kadencji Rady Miejskiej w Rakoniewicach, która odbyła się w dniu  

30 marca 2016 r., w sali Wielkopolskiego Muzeum Pożarnictwa w Rakoniewicach,  

ul. Kościelna 1. 

Obrady rozpoczęto w dniu 30 marca 2016 r., o godz. 13:00, 

zakończono w dniu 30 marca 2016 r., o godz. 15:30. 

 

Na ogólną liczbę 15 radnych w sesji wzięło udział 14 radnych, 

nieobecnych – 1 radny. 

 

Radni nieobecni, a nieusprawiedliwieni na podstawie § 3 ust. 2 uchwały Nr XV/155/2003 

Rady Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 29.12.2003 r.: 

- Dariusz Wajs  

Radni nieobecni – usprawiedliwieni : 

- 0 

 

Spoza Rady udział w sesji wzięli : 

1. Gerard Tomiak – Burmistrz Rakoniewic 

2. Arkadiusz Pawłowski – Zastępca Burmistrza Rakoniewic 

3. Jarosław Marciniak – Sekretarz Gminy 

4. Teresa Kmiecik – Skarbnik Gminy 

5. Lidia Blaszka  – Radca Prawny 

6. Paweł Sobecki – Kierownik Wydziału Gospodarki Gminnej Rolnictwa Leśnictwa 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Gruntami 

7. Joanna Nolka – inspektor ds. gospodarki gruntami 

8. Arleta Pawelczak – Pełnomocnik Burmistrza ds. Profilaktyki i Przeciwdziałania 

Uzależnieniom 

9. Dyrektorzy placówek oświatowych z terenu Gminy Rakoniewice 

10. Sołtysi 
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Ewidencja uchwał przyjętych na sesji 
Ewidencja sprawozdań z wykonania uchwał 

Rady 

Przyjęto uchwały Sprawozdanie z wykonania uchwał 

Nr uchwały Na której stronie 

protokołu 

Nr uchwały, której 

dotyczy sprawa 

Na której stronie 

protokołu 

 

XVI/92/2016 

XVI/93/2016 

XVI/94/2016 

XVI/95/2016 

XVI/96/2016 

XVI/97/2016 

XVI/98/2016 

XVI/99/2016 

XVI/100/2016 

XVI/101/2016 

XVI/102/2016 

 

 

 

 

12 – 13 

13 – 14 

14 – 15 

15 – 16 

16 

17 

18 

18 – 19 

19 – 20 

20 – 21 

21 - 22 
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Proponowany porządek obrad : 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XV sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach. 

4. Informacja o złożonych interpelacjach i odpowiedziach na interpelacje. 

5. Zapytania, interpelacje i wnioski radnych. 

6. Zapytania, wnioski i informacje sołtysów. 

7. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

8. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 

9. Sprawozdanie z realizacji Gminnego programu przeciwdziałania alkoholizmowi i narkomanii za rok 

2015. 

10. Podjęcie Uchwał w sprawie : 

a. wyrażenia zgody na wniesienie wkładu pieniężnego na pokrycie udziałów  

w podwyższonym kapitale zakładowym jednoosobowej spółki Gminy Rakoniewice 

Zakładzie Usług Komunalnych w Rakoniewicach Sp. z o.o. – wprowadzono do porządku 

obrad na podstawie art. 20 ust. 5 ustawy o samorządzie gminnym 

b. nadania nazwy ulicy w miejscowości Rakoniewice, 

c. uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszarów położonych 

w obrębach Ruchocice i Gnin, gmina Rakoniewice, 

d. zatwierdzenia i przyjęcia do wdrożenia Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy 

Rakoniewice, 

e. zasad  udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane 

przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków położonych na terenie Gminy Rakoniewice, 

f. zawarcia porozumienia pomiędzy jednostkami samorządowymi tj. Gminą Rakoniewice, a 

Gminą Grodzisk Wielkopolski, Powiatem Grodziskim, Gminą Kamieniec, Gminą 

Wielichowo, Gminą Granowo w sprawie wspólnego przygotowania i przeprowadzenia 

postępowania o udzielenie zamówienia publicznego na zakup energii elektrycznej, 

g. przyjęcia do realizacji zadania z zakresu administracji rządowej na podstawie porozumienia, 

h. przyjęcia do wykonania przez Gminę Rakoniewice zadania z zakresu właściwości Powiatu 

Grodziskiego, 

i. wyrażenia zgody na wykonanie zadania publicznego z zakresu edukacji publicznej w drodze 

współdziałania pomiędzy Gminą Rakoniewice i Powiatem Wolsztyńskim w roku 2016, 

j. zmiany uchwały budżetowej na 2016 rok, 

k. zmiany Uchwały Nr XIII/80/2015 Rady Miejskiej w Rakoniewicach, z dnia 22 grudnia 2015 

r., w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rakoniewice na lata 2016 - 2019 

11. Wolne wnioski i informacje. 

12. Zakończenie obrad. 
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Przebieg XVI Sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach 

z dnia 30 marca 2016 r. 

 

 

Pkt 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Otwarcia sesji dokonał Krzysztof Krawczyk – Przewodniczący Rady Miejskiej  

w Rakoniewicach. Powitał radnych, zaproszonych gości i pozostałe osoby obecne na sesji. 

Stwierdzając prawomocność obrad Przewodniczący poinformował, że na ustawowy skład 15 

radnych w sesji uczestniczy 14 radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może 

obradować i podejmować uchwały. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Pkt 2. Ustalenie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady wyjaśnił, że na podstawie art. 20 ust. 5 ustawy z dnia 8 marca 1990 r.  

o samorządzie gminnym Burmistrz złożył wniosek o wprowadzenie do porządku obrad sesji 

projektu uchwały : w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie wkładu pieniężnego na 

pokrycie udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym jednoosobowej spółki Gminy 

Rakoniewice Zakładzie Usług Komunalnych w Rakoniewicach Sp. z o.o. (wniosek stanowi 

załącznik nr 3 do protokołu). Projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad jako 

ppkt a).  

 

Dalej Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zgłosić wniosek o zmianę 

porządku obrad. Nie zgłoszono innych wniosków, w związku z czym Przewodniczący 

odczytał obowiązujący porządek obrad. 

 

 

Pkt 3. Przyjęcie protokołu z XV sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach. 

 

Protokół Nr XV/2016 z XV sesji VII kadencji Rady Miejskiej został dostarczony radnym 

drogą elektroniczną, poprzez umieszczenie w module „Informator” programu e’Sesja, 

wyłożony był do wglądu wcześniej w biurze Rady oraz przed sesją. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają uwagi do treści protokołu. 
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Radni nie zgłosili uwag ani żadnych wniosków. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z XV sesji.  

W głosowaniu nad przyjęciem protokołu wzięło udział 14 obecnych na sesji radnych : 

 za przyjęciem protokołu głosowało - 14 radnych;  

 przeciwko - 0 radnych;  

 wstrzymało się - 0 radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada przyjęła protokół z XV sesji Rady.  

 

Pkt. 4. Informacja o złożonych interpelacjach i odpowiedziach na interpelacje. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że od ostatniej sesji zwykłej tj. od  08 marca 2016 r. 

złożono następujące interpelacje : 

1. na XV sesji, w dniu 08.03.2016 r. – radny D. Wajs : interpelacja w sprawie budowy 

ścieżki pieszo-rowerowej z miejscowości Rakoniewice do miejscowości Ruchocice.  

- Burmistrz udzielił odpowiedzi na interpelację w formie  pisemnej, z zachowaniem 21-

dniowego terminu.  

 

Ponadto w dniu 10.03.2016 r. Burmistrz udzielił odpowiedź doprecyzowującą odpowiedź na 

interpelację radnego D. Wajsa  złożoną na XIV nadzwyczajnej sesji, w dniu 08.01.2016 r.  

w sprawie drogi oznaczonej jako działka nr 76 (ulica Słoneczna) w miejscowości 

Rakoniewice. 

 

Pkt 5. Zapytania, interpelacje i wnioski radnych. 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zgłosić zapytanie, interpelację lub 

wniosek.  

 

Radny W. Bazan poinformował, że mieszkańcy są oburzeni, ponieważ nastąpiła zmiana zasad 

odbioru śmieci. Do tej pory śmieci były odbierane dwa razy w miesiącu, a obecnie mają być 

odbierane tylko jeden raz (taka informacja została podana w „Rakoniewickim magazynie 

informacyjnym”). Ponadto Radny, jako Przewodniczący Komisji Rolnictwa, poprosił 

Burmistrza o zorganizowanie spotkania z przedstawicielem firmy SELEKT.    
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Radny B. Chałupka przypomniał, że był pomysł, aby ulica Kościelna w Rakoniewicach 

została przekształcona w ulicę osiedlową. Zapytał, czy jest to nadal aktualne.   

 

Radna W. Janczak zapytała, po której stronie ulicy będzie wykonywany chodnik na ulicy 

Słonecznej w Ruchocicach.  

 

Odpowiedzi udzielił P. Sobecki – kierownik wydziału Gospodarki Gminnej, który wyjaśnił, 

że projekt jest już gotowy i chodnik będzie wykonany po jednej stronie ulicy, przy firmie 

MA-TRANS. 

 

Radna G. Cielecka powiedziała, że pacjenci korzystający z rehabilitacji znajdującej się przy 

Przychodni Lekarza Rodzinnego PULS w Rakoniewicach zgłaszają problem, od momentu 

wprowadzenia na rakoniewickim rynku płatnej strefy parkowania, z parkowaniem, a tym 

samym dostaniem się na rehabilitację. Radna zgłosiła wniosek, aby albo zaznaczyć, że 

miejsca parkingowe w tym miejscu przeznaczone są tylko dla pacjentów, albo 

wygospodarować dodatkowe miejsca parkingowe ze skwerku, który znajduje się przy 

przychodni.     

Dalej radna poprosiła, w związku ze zgłoszeniami Energetyki o czasowym wyłączaniu prądu, 

aby w tych dniach udostępniała ona mieszkańcom agregaty. Głównie chodzi o ogrzewanie 

domów jednorodzinnych, które bez prądu nie funkcjonuje.  

 

Nikt więcej nie zabrał głosu w tym punkcie.  

 

Pkt 6. Zapytania, wnioski i informacje sołtysów. 

 

Nikt nie zabrał głosu w tym punkcie. 

 

Pkt 7. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że od ostatniej sesji uczestniczył w sesji Rady Powiatu 

Grodziskiego.   
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Pkt 8. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym.  

Przechodząc do punktu kolejnego porządku obrad Przewodniczący Rady oddał głos 

Burmistrzowi Rakoniewic. 

 

Burmistrz najpierw odniósł się do zagadnień poruszonych przez radnych w punkcie  

5. porządku obrad : 

- radnemu W. Bazanowi Burmistrz odpowiedział, że w kwestii odbioru odpadów 

komunalnych od osób indywidualnych nic się nie zmienia (zmieniły się ewentualnie niektóre 

daty odbioru). Być może albo został źle zinterpretowany jakiś zapis, lub rzeczywiście wkradł 

się błąd w podanej informacji. Co do spotkania, Burmistrz powiedział, że rozmawiał z prezes 

zarządu – Dorotą Lew Pilarską. Takie spotkania odbywają się w samorządach i z chęcią 

przedstawiciel SELEKT’u przyjedzie również do nas;  

- radnemu B. Chałupce Burmistrz odpowiedział, że jest przygotowany projekt. Rozpatrywano 

kilka możliwości. Biorąc pod uwagę fakt, że m.in. ulicą Kościelną przebiega trasa Dychy 

Drzymały, najszybciej, co może się pojawić to znak „strefa ruchu”, a kolejnym etapem będzie 

poszerzenie chodnika;  

- odpowiadając radnej W. Janczak Burmistrz potwierdził, że projekt budowy chodnika na 

ulicy Słonecznej w Ruchocicach jest już wykonany. Jest to sprawa jeszcze z poprzedniej 

kadencji. Chodnik powstanie po prawej stronie;   

- radnej G. Cieleckiej Burmistrz odpowiedział, że po wprowadzeniu płatnej strefy parkowania 

wrażenie jest takie, że rynek jest pusty, tymczasem przestał być garażem, a od 01 marca br. 

do dnia dzisiejszego parkometry wydały ponad 4.000 biletów. Mieszkańcy coraz chętniej 

korzystają ze strefy. Co do przeznaczenia skwerku przy przychodni na parkingi Burmistrz 

wyraził pogląd, że nie jest to dobry pomysł, ponieważ rosną tam kasztany jadalne, których 

jest coraz mniej. Zdaniem Burmistrza sprawę można skierować do komisji bezpieczeństwa  

i zastanowić się nad odpowiednim oznakowaniem tego miejsca. Burmistrz stwierdził,  

że prawdopodobne jest, że kolejne lata zmuszą nas do rozszerzenie płatnej strefy. 

 

Następnie Burmistrz przedstawił sprawozdanie ze swojej działalności w okresie między 

sesjami (sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do protokołu).  

W sprawie klubu seniora A. Pawłowski – Zastępca Burmistrza dopowiedział, że różnego 

rodzaju organizacje, działające na naszym terenie, mają propozycje skierowane do tej grupy 

wiekowej (np. Towarzystwo Miłośników Ziemi Rakoniewickiej, Stowarzyszenie „Złota 

Jesień”, Biblioteka i jej filie itd.). W związku z tym zrodził się pomysł, aby zebrać wszystkie 
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propozycje tych różnych instytucji, wykonać plakat informacyjny oraz umieścić informację 

na ten temat na stronie internetowej urzędu, w specjalnie do tego utworzonej zakładce. 

Aktualnie Zastępca Burmistrza jest na etapie przygotowywania informacji i w najbliższych 

tygodniach powinny się one już ukazać.   

 

W kwestii Związku Międzygminnego SELEKT Burmistrz G. Tomiak  poinformował, że od 

09.12.2015 r. do 18.03.2016 r. wysłano prawie 600 upomnień, wystawiono 82 tytuły 

wykonawcze, 164 decyzji, przyjęto prawie 100 reklamacji, 21 wniosków o rozłożenie 

zaległości na raty, przeprowadzono ponad 300 czynności sprawdzających, wpłynęło prawie 

1200 nowych deklaracji i prawie 6.000 korekt. Od nowego roku obowiązuje wyższa stawka 

za odpady niesegregowane. Spowodowało to, że o 60 % wzrosła liczba osób, które zmieniły 

deklaracje i zbierają odpady w sposób selektywny.  

 

Uzupełniając swoje sprawozdanie Burmistrz poinformował, że dyrektorem poznańskiego 

oddziału Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad został ponownie Marek Napierała. 

Burmistrz, wraz z Sekretarzem, byli na spotkaniu w Generalnej Dyrekcji, gdzie otrzymali 

informację, że w tym roku zostanie ogłoszony przetarg na budowę ścieżki rowerowej  

z Drzymałowa do Ruchocic, a w przyszłym roku inwestycja ta zostanie zrealizowana,  

w formule „Projektuj i buduj”. Być może jeszcze w tym tygodniu GDDKiA zwróci się do 

Wojewody o tzw. ZRID (zezwolenie na realizację inwestycji drogowej) ze  specustawy, 

dzięki czemu inwestycja będzie mogła być realizowana bezproblemowo. Burmistrz 

przypomniał, że wraz ze swoim poprzednikiem – Burmistrzem J.J. Sieradzanem byli  

w Generalnej Dyrekcji czterdzieści razy. To jest efekt dobrej współpracy ze strony Gminy 

Rakoniewice, dobrej woli radnych, którzy z budżetu Gminy przez ostatnie półtora kadencji  

i w latach wcześniejszych, wydali ponad 4 mln zł na inwestycje przy drodze krajowej  

nr 32. Burmistrz powiedział, że do tej planowanej inwestycji Gmina nie będzie musiała się 

dokładać, jednak zadeklarował dyrektorowi, że jeśli będzie potrzeba, to Gmina pomoże przy 

jej realizacji. Ponadto udało się wstępnie porozumieć z Generalną Dyrekcją w sprawie 

wykonania brakującego odcinka ścieżki do firmy INDROL w Rostarzewie. Burmistrz 

zauważył, że na koniec tej kadencji z Rakoniewic będzie można prawie do każdej sąsiedniej 

Gminy (oprócz Nowego Tomyśla) dojechać rowerem.  

Dalej Burmistrz poruszył temat emisji obligacji komunalnych. Przypomniał, że po raz 

pierwszy 17.09.2008 r. Rada podjęła uchwałę o emisji obligacji, w kwocie 15 mln zł. 

11.03.2009 r. nastąpiła zmiana tej uchwały i podjęto decyzję o emisji 9 mln zł. Po roku 
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postanowiono jeszcze dołożyć 3 mln zł. Łącznie z emisji obligacji i różnego rodzaju innych 

rozwiązań finansowych (kredytów, pożyczek itd.) Gmina miała prawie 14 mln zł zadłużenia. 

Obawiano się wówczas tej decyzji, ale jej efekty są widocznie dzisiaj choćby w postaci hali 

widowiskowo-sportowej. Co roku Gmina spłacała ok. 2 mln zł rat i odsetek, a ponadto 

przeznaczała jeszcze około 3 – 4 mln zł na inne inwestycje (remonty szkół, budowę dróg, 

chodników, ścieżek rowerowych itd., dokładała się do inwestycji dróg krajowych, zarządu 

dróg wojewódzkich, wspierała Powiat lub dokładała się do inwestycji przy drogach 

powiatowych). Burmistrz wyjaśnił, że od 2008 r. do dzisiaj Gmina spłaciła prawie 10 mln zł. 

Aktualnie dzielone jest ponad 4 mln zł, 1 mln zł jest w rezerwie, ponadto w budżecie zapisane 

są inwestycje opiewające na ponad 2 mln zł. Burmistrz powiedział, że obecnie prosi Radę  

o przyjęcie do Wieloletniej Prognozy Finansowej zobowiązania polegającego na, 

prawdopodobnie w przyszłym roku, wyemitowaniu obligacji komunalnych na kwotę 

8.800.000 zł. To jaką kwotę Gmina rzeczywiście będzie potrzebowała, będzie wiadome późną 

jesienią tj. po ogłoszeniu przetargu na remont pałacu i budowę przedszkola w Rakoniewicach. 

Burmistrz wyjaśnił, że to zobowiązanie, jeśli w takiej kwocie zostaną wyemitowane 

obligacje, sprawi, że w przyszłym roku nasze zadłużenie będzie i tak prawie  

o 3 mln zł niższe, niż było to 7 lat temu, a obciążenie ratalne będzie niższe, niż przez ostatnie 

lata. Dodał, że budżet Gminy jest w tak dobrej kondycji, że to zadłużenie nie spowoduje,  

że zabraknie środków na inne inwestycje. Będzie ich w kolejnych latach od 4 mln zł do 6 mln 

zł na rok. Dalej Burmistrz przedstawił proponowane na tej sesji, najważniejsze zmiany  

do budżetu i tak : 

- dokończenie budowy ścieżki na odcinku Rakoniewice – Wioska, 

- budowa ścieżki rowerowej przy drodze krajowej, 

- przebudowa drogi gminnej w miejscowości Cegielsko, 

 

Przy okazji Burmistrz poinformował, że  planowany jest remont szkoły w Rakoniewicach (co 

roku udaje się na tego typu inwestycje wydawać ok. 0,5 mln zł). 

 

- wkład pieniężny na pokrycie udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym 

jednoosobowej spółki Gminy Rakoniewice - Zakład Usług Komunalnych w Rakoniewicach 

Sp. z  o. o na inwestycję  „dokumentacja projektowa uporządkowania gospodarki ściekowej  

w miejscowościach : Jabłonna, Wioska, Komorówko, Gola, Narożniki, Józefin, Rakoniewice 

wieś w gminie Rakoniewice ”  w § 6010 250.000 zł  
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Przy okazji Sekretarz dopowiedział, że Zakład Usług Komunalnych planuje pozyskać środki 

unijne na budowę oczyszczalni ścieków w Rakoniewicach. Koszt to ok. 10 mln zł. Projekt jest 

już wykonywany. Około czerwca/lipca br. nastąpi nabór wniosków. Szanse są duże, ponieważ 

nasza oczyszczalnia jest jedną z najstarszych oczyszczalni na terenie Wielkopolski, pochodzi 

z lat 70-tych. Nowa oczyszczalnia w swoich założeniach technologicznych ma przyjmować 

ścieki z miasta Rakoniewice, z Rostarzewa, z planowanej inwestycji na odcinku do Jabłonny 

oraz stacji rozlewczej w Jabłonnie, która miałaby objąć : Komorówko, Błońsko, Kuźnicę 

Zbąską, Wolę Jabłońską i Blinek. 

 

Kontynuując Burmistrz przedstawił kolejne proponowane do wykonania inwestycje : 

- remont drogi na ul. Piekary w Rakoniewicach, 

- przebudowa ul. Różanej w  miejscowości Rakoniewice, 

- remont drogi w Ratajach (tzw. Orzechówka), 

- budowa chodnika ul. Słoneczna w miejscowości Ruchocice, 

- przebudowa ul. Tetmajera w  miejscowości Rakoniewice – dokumentacja, 

- przebudowa ul. Piaskowej w  miejscowości Rakoniewice -  dokumentacja, 

- przebudowa ul. Leśnej i Brzozowej w  miejscowości Jabłonna – dokumentacja, 

- budowa chodnika ul. Gościeszyńska w miejscowości Rostarzewo – dokumentacja, 

- budowa chodnika w miejscowości Rataje – dokumentacja, 

- budowa drogi wewnętrznej Wioska – Blinek , działka nr 24, 

- budowa chodnika Os. Parkowe w miejscowości Rakoniewice, działka nr 144 -                           

dokumentacja, 

-  przeniesienie inwestycji : „Termomodernizacja z przebudową budynku administracyjnego – 

pałac w Rakoniewicach, zlokalizowanego na działce o numerze ewidencyjnym gruntów 

193/21 położonej w miejscowości Rakoniewice Wieś” § 6050 (kwota:  584.100 zł)  z Działu 

Kultura do Działu Administracja, 

- oświetlenie drogowe – punkty świetlne w miejscowości : Wola Jabłońska – 1 szt, 

Rakoniewice – 4 szt. , Jabłonna – 5 szt., Narożniki – 2 szt., 

- place zabaw – Kuźnica Zb. - kwota wydatku : 15.000 zł, Goździn -  kwota wydatku : 12.000 

zł, Komorówko - kwota wydatku :  15.000 zł,   

- budowa budynku rekreacyjnego z zapleczem socjalnym w Głodnie - rozszerzenie zadania  

o wykonanie utwardzenia placu przed budynkiem  – 78.000 zł  oraz wyposażenie zaplecza 

socjalnego z salą główną budynku § 4210 –  60.000 zł. 
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Burmistrz zaznaczył, że dzisiejsze zmiany nie oznaczają, że do końca roku nic nowego  

w budżecie się już nie pojawi. Dodał, że w dzisiejszych zmianach do budżetu pojawiło się 

szereg innych,  drobniejszych zadań. Burmistrz wyraził nadzieję, że jesienią zostanie 

ogłoszony przetarg na remont pałacu w Rakoniewicach oraz budowę przedszkola  

w Rakoniewicach.  

 

Radny J. Bernakiewicz zapytał, czy aktualna jest sprawa drogi Jabłonna – Blinek. 

 

Burmistrz odpowiedział, że obecnie projektant przygotowuje dokumentację, a Urząd 

przygotowuje się do tego, aby aplikować o środki zewnętrzne na to zadanie. Dodał,  

że wniosek na projekt  tzw. twardy na budowę przedszkola w Rakoniewicach zostanie 

złożony do końca kwietnia, natomiast na projekt miękki tj. na realizację zajęć  

w projektowanym budynku został już złożony, z kolei jutro będzie złożony wniosek na 

termomodernizację budynku administracji publicznej (dot. rakoniewickiego pałacu).  

 

Powracając do pytań radnych, radnej G. Cieleckiej Burmistrz odpowiedział, że nie ma 

możliwości, aby Energetyka dostarczała agregaty prądotwórcze prywatnym odbiorcom. Jeśli 

ktoś ma taką potrzebę, musi zadbać o to sam.  

Radni nie zgłosili więcej pytań ani żadnych uwag do przedstawionego sprawozdania 

Burmistrza. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o formalne przyjęcie sprawozdania Burmistrza  

z działalności w okresie międzysesyjnym. 

W głosowaniu nad przyjęciem sprawozdania wzięło udział 14 obecnych radnych : 

 za przyjęciem sprawozdania głosowało – 14 radnych;  

 przeciwko – 0; 

 wstrzymało się – 0 radnych.   

Przewodniczący stwierdził, że Rada przyjęła sprawozdanie Burmistrza z działalności  

w okresie międzysesyjnym.  
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Pkt 9. Sprawozdanie z realizacji Gminnego programu przeciwdziałania alkoholizmowi  

i narkomanii za rok 2015. 

Sprawozdanie z realizacji Gminnego programu przeciwdziałania alkoholizmowi i narkomanii 

za rok 2015 przedstawiła Arleta Pawelczak – Pełnomocnik Burmistrza ds. Profilaktyki  

i Przeciwdziałania Uzależnieniom (sprawozdanie stanowi załącznik nr 5 do protokołu). 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają pytania do przedstawionego sprawozdania. 

 

Radni nie zgłosili pytań.  

 

Przewodniczący Rady poprosił o formalne przyjęcie sprawozdania z realizacji Gminnego 

programu przeciwdziałania alkoholizmowi i narkomanii za rok 2015. 

W głosowaniu nad przyjęciem sprawozdania wzięło udział 14 obecnych radnych : 

 za przyjęciem sprawozdania głosowało – 14 radnych;  

 przeciwko – 0; 

 wstrzymało się – 0 radnych.   

Przewodniczący stwierdził, że Rada przyjęła przedstawione sprawozdanie.  

 

Następnie Przewodniczący Rady zarządził przerwę w obradach, która trwała od godz. 14:10 

do godz. 14:20. 

 

Pkt 10. Podjęcie Uchwał:  

A) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie wkładu pieniężnego  

na pokrycie udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym jednoosobowej spółki 

Gminy Rakoniewice Zakładzie Usług Komunalnych w Rakoniewicach Sp. z o.o. 

przedstawił Paweł Sobecki – Kierownik Wydziału Gospodarki Gminnej Rolnictwa Leśnictwa 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Gruntami. 

Stosownie do koncepcji uporządkowania gospodarki ściekowej w miejscowościach  Jabłonna, 

Wioska, Komorówko, Gola, Narożniki, Józefin i Rakoniewice Wieś, przygotowana zostanie 

dokumentacja projektowa. Dokumentacja sfinansowana zostanie ze środków otrzymanych  

od Gminy Rakoniewice, w zamian za objęcie nowoutworzonych udziałów w podwyższonym 

kapitale zakładowym Spółki. Wykonanie dokumentacji projektowej pozwoli na podjęcie 

dalszych działań zmierzających do uporządkowania gospodarki ściekowej na terenach, dla 

których brak jest zbiorczego systemu kanalizacji sanitarnej (miejscowości Wioska  
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i Jabłonna).Wynikają z tego korzyści zarówno dla środowiska naturalnego jak i mieszkańców 

– gromadzenie ścieków w zbiornikach bezodpływowych powoduje, że substancje toksyczne 

przedostają się do gruntu, ponadto transport taborem asenizacyjnym jest kosztowny, 

powoduje emisję odorów podczas opróżniania szamb i emisję spalin oraz hałas generowany 

przez wozy asenizacyjne.   

W projekcie uchwały wyraża się zgodę na podwyższenie kapitału zakładowego spółki 

poprzez ustanowienie 500 (pięciuset) nowych udziałów, o wartości nominalnej 500,00 zł 

(pięćset złotych) każdy i łącznej wartości nominalnej 250 000,00 zł (dwieście pięćdziesiąt 

tysięcy złotych) i objęcie ich przez Gminę Rakoniewice. Wyraża się zgodę na wniesienie 

przez Gminę Rakoniewice wkładu pieniężnego w wysokości 250 000,00 zł (dwieście 

pięćdziesiąt tysięcy złotych) na pokrycie udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym 

spółki - Zakładzie Usług Komunalnych w Rakoniewicach Spółka z o.o. Przekazanie środków, 

o których mowa wyżej, nastąpi do dnia 30 czerwca 2016 r. 

 

Radni do projektu uchwały nie zgłosili żadnych uwag ani wniosków. 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Nad projektem uchwały głosowało 14 obecnych radnych :  

 za przyjęciem projektu uchwały - 14 radnych;  

 przeciwko – 0 radnych;  

 wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr XVI/92/2016 w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie wkładu pieniężnego  

na pokrycie udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym jednoosobowej spółki Gminy 

Rakoniewice Zakładzie Usług Komunalnych w Rakoniewicach Sp. z o.o. stanowi  

załącznik nr 6 do protokołu. 

B) Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Rakoniewice 

przedstawił P. Sobecki. 

Zgodnie z Rozporządzeniem Ministra Gospodarki Komunalnej w sprawie numeracji 

nieruchomości, nieruchomości zabudowane powinny być oznaczone numerami 

porządkowymi. W związku z projektowaną zabudową działek położonych w Rakoniewicach 

przy drogach oznaczonych w ewidencji gruntów numerem 125/5; 125/11oraz numerami 

106/2; 106/5; 106/8; 106/11; 111/7; 107/17; 108/9, 111/4; 112/1 w celu oznaczenia 

nieruchomości przy nich położonych (w miastach i osiedlach każda ulica powinna mieć 

odrębną porządkową numerację nieruchomości), zaistniała konieczność nazwania ulic.  

W projekcie uchwały postanawia się : 

- nadać nazwę „ Todka”, ulicy w obrębie geodezyjnym Rakoniewice oznaczonej nr ewidencji 

gruntów 125/11  od ulicy Ogrodowej.  

- nadać nazwę „ Wujca”, ulicy w obrębie geodezyjnym Rakoniewice oznaczonej nr ewidencji 

gruntów 125/5  od ulicy Ogrodowej.  

- nadać nazwę „ Księdza Gregora”, ulicy w obrębie geodezyjnym Rakoniewice oznaczonej nr 

ewidencji gruntów 106/2; 106/5; 106/8; 106/11; 111/7; 107/17; 108/9; 111/4; 112/1  od ulicy 

Nowotomyskiej  .  
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- nadać nazwę „ Kostrzewskiego”, ulicy w obrębie geodezyjnym Rakoniewice oznaczonej  

nr ewidencji gruntów 1120/2  od ulicy Francuszkiewicza do ul. Przemysłowej.  

 

Radni do przedstawionego projektu uchwały nie zgłosili uwag ani żadnych wniosków. 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.   

Nad projektem uchwały głosowało 14 obecnych radnych :  

 za przyjęciem projektu uchwały -14 radnych;  

 przeciwko – 0 radnych;  

 wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr XVI/93/2016 w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Rakoniewice 

stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

C) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla obszarów położonych w obrębach Ruchocice i Gnin, gmina 

Rakoniewice przedstawił P. Sobecki. 

W projekcie uchwały postanawia się uchwalić miejscowy plan zagospodarowania 

przestrzennego dla obszarów położonych w obrębach Ruchocice i Gnin, Gmina Rakoniewice, 

po stwierdzeniu, że nie narusza ustaleń studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Rakoniewice. Projekt uchwały określa m.in. : 

- Przeznaczenie terenów oraz linie rozgraniczające tereny o różnym przeznaczeniu 

lub różnych zasadach zagospodarowania, 

- Zasady ochrony i kształtowania ładu przestrzennego, 

- Zasady ochrony środowiska, przyrody i krajobrazu 

- Zasady ochrony dziedzictwa kulturowego i zabytków, w tym krajobrazów kulturowych oraz 

dóbr kultury współczesnej, 

- Wymagania wynikające z potrzeb kształtowania przestrzeni publicznych, 

- Zasady kształtowania zabudowy oraz wskaźniki zagospodarowania terenu, maksymalna 

i minimalna intensywność zabudowy jako wskaźnik powierzchni całkowitej zabudowy 

w odniesieniu do powierzchni działki budowlanej, minimalny udział procentowy powierzchni 

biologicznie czynnej w odniesieniu do powierzchni działki budowlanej, maksymalna 

wysokość zabudowy, minimalna liczba miejsc do parkowania w tym miejsca przeznaczone na 

parkowanie pojazdów zaopatrzonych w kartę parkingową i sposób ich realizacji oraz linie 

zabudowy i gabaryty obiektów 

- Granice i sposoby zagospodarowania terenów lub obiektów podlegających ochronie, 

ustalonych na podstawie odrębnych przepisów, w tym terenów górniczych, a także obszarów 

szczególnego zagrożenia powodzią oraz obszarów osuwania się mas ziemnych 

- Szczegółowe zasady i warunki scalania i podziału nieruchomości objętych planem, 

- Szczególne warunki zagospodarowania terenów oraz ograniczenia w ich użytkowaniu, 

w tym zakaz zabudowy 

- Zasady modernizacji, rozbudowy i budowy systemów komunikacji i infrastruktury 

technicznej, 

- Sposób i termin tymczasowego zagospodarowania, urządzania i użytkowania terenów 

- Stawki procentowe 
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Radni nie zgłosili pytań, uwag, ani żadnych wniosków do przedstawionego projektu uchwały.  

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Nad projektem uchwały głosowało 14 obecnych radnych :  

 za przyjęciem projektu uchwały - 14 radnych;  

 przeciwko – 0 radnych;  

 wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr XVI/94/2016 w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla obszarów położonych w obrębach Ruchocice i Gnin, gmina Rakoniewice 

stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

D) Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia i przyjęcia do wdrożenia Planu Gospodarki 

Niskoemisyjnej dla Gminy Rakoniewice przedstawiła J. Nolka – inspektor ds. gospodarki 

gruntami.  

W projekcie uchwały przyjmuje się Plan Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy 

Rakoniewice. Plan Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Rakoniewice (PGN) jest 

dokumentem o charakterze strategicznym. Zawiera zestaw działań zmierzających do 

ograniczenia emisji szkodliwych gazów cieplarnianych na terenie całej gminy, jak również 

zmniejszenia zapotrzebowania na energię finalną.  

Celem strategicznym planu jest „Rozwój Gminy Rakoniewice powiązany z ograniczoną 

emisją dwutlenku węgla i zapotrzebowaniem na energię finalną przy jednoczesnym 

zwiększeniu korzystania z produkcji energii ze źródeł odnawialnych”. Aby osiągnąć cel 

strategiczny, zaplanowano szereg działań i przedsięwzięć, które mieścić się będą w ramach  

4 celów szczegółowych: 

1. Zwiększenie efektywności energetycznej obiektów. 

2. Redukcja emisji liniowej. 

3. Zwiększenie udziału energii ze źródeł odnawialnych w bilansie energetycznym 

Gminy. 

4. Podniesienie świadomości społecznej w zakresie wprowadzania gospodarki 

niskoemisyjnej. 

Realizacja zadań wskazanych w PGN została zaplanowana do 2020 r. Wszystkie 

zaplanowane działania zgodne są z podstawowymi programami i dokumentami 

strategicznymi.  

Dokument nie wymaga przeprowadzenia strategicznej oceny oddziaływania na środowisko, 

co potwierdzają opinie Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska w Poznaniu WOO-

III.410.149.2016.PW.1 z dnia 2 marca 2016 r. oraz Wielkopolskiego Państwowego 

Wojewódzkiego Inspektora Sanitarnego DN-NS.9012.288.2016 z dnia 2 marca 2016 r.  

Mieszkańcy mieli możliwość zapoznania się z projektem dokumentu w siedzibie Urzędu 

Miejskiego Gminy Rakoniewice od 25 lutego 2016 r. do 18 marca 2016 r. Ponadto projekt 

umieszczony został na stronie internetowej Biuletynu Informacji Publicznej Urzędu 

Miejskiego Gminy Rakoniewice.  

W wyznaczonym terminie nie wpłynęły opinie do projektu PGN.  
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Gospodarka niskoemisyjna to jeden z kluczowych programów Unii Europejskiej, dlatego 

znaczna część funduszy dla samorządów w latach 2014-2020 będzie skierowana na realizację 

tego celu.  

Przyjęcie przez Gminę Rakoniewice dokumentu programowego, jakim jest PGN umożliwi 

aplikowanie o środki zewnętrzne i niewątpliwie zwiększy ich dostępność. 

 

Radni nie zgłosili pytań ani żadnych wniosków.  

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Nad projektem uchwały głosowało 14 obecnych radnych :  

 za przyjęciem projektu uchwały - 14 radnych;  

 przeciwko – 0 radnych;  

 wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr XVI/95/2016 w sprawie zatwierdzenia i przyjęcia do wdrożenia Planu 

Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Rakoniewice stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

E) Projekt uchwały w sprawie zasad  udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków 

położonych na terenie Gminy Rakoniewice przedstawiła J. Nolka. 

Przepis art. 81 ustawy z dnia 23 lipca 2003 r. o ochronie zabytków i opiece nad zabytkami 

przyznaje radzie gminy kompetencję do udzielania dotacji celowej na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru w trybie określonym 

przepisami ustawy o samorządzie gminnym, oraz  na zasadach określonych w podjętej przez 

nią uchwale. Projekt uchwały określa przedmiotowe kryteria udzielania dotacji celowej na 

prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 

rejestru zabytków położonych na terenie Gminy Rakoniewice. 

 

Radni nie zgłosili żadnych pytań ani wniosków.  

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Nad projektem uchwały głosowało 14 obecnych radnych :  

 za przyjęciem projektu uchwały - 14 radnych;  

 przeciwko – 0 radnych;  

 wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr XVI/96/2016 w sprawie zasad  udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków 

położonych na terenie Gminy Rakoniewice stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
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Z sali obrad wyszedł radny P. Koza. Aktualna liczba radnych biorących udział w sesji  

to 13 radnych.   

F) Projekt uchwały w sprawie zawarcia porozumienia pomiędzy jednostkami 

samorządowymi tj. Gminą Rakoniewice, a Gminą Grodzisk Wielkopolski, Powiatem 

Grodziskim, Gminą Kamieniec, Gminą Wielichowo, Gminą Granowo w sprawie 

wspólnego przygotowania i przeprowadzenia postępowania o udzielenie zamówienia 

publicznego na zakup energii elektrycznej przedstawił P. Sobecki. 

W projekcie uchwały wyraża się zgodę na zawarcie porozumienia pomiędzy: Gminą 

Rakoniewice, a Gminą Grodzisk Wielkopolski, Powiatem Grodziskim, Gminą Kamieniec, 

Gminą Wielichowo, Gminą Granowo w sprawie wspólnego przygotowania i przeprowadzenia 

postępowania o udzielenie zamówienia publicznego na zakup energii elektrycznej. 

Upoważnia się Gminę Grodzisk Wielkopolski do przygotowania i przeprowadzenia 

postępowania o udzielenie zamówienia publicznego na zakup energii elektrycznej. 

Wspólny zakup energii elektrycznej pozwoli na uzyskanie znacznie większych oszczędności 

finansowych dla budżetów podmiotów zainteresowanych udziałem w przedmiotowym 

projekcie, niż w przypadku organizowania każdego zamówienia z osobna. Spowodowane jest 

to dużo większym prognozowanym zapotrzebowaniem na energię elektryczną, w wyniku 

czego uzyska się niższą cenę energii elektrycznej w porównaniu do ceny dotychczasowej. 

Spośród współdziałających jednostek, gmina Grodzisk Wielkopolski zadeklarowała wolę 

przyjęcia roli zamawiającego upoważnionego do przeprowadzenia postępowania  

o zamówienie publiczne. Szczegóły zasad wspólnego postępowania o udzielenie zamówienia 

publicznego zostaną określone w porozumieniu spisanym pomiędzy zainteresowanymi 

jednostkami samorządu terytorialnego. 

 

Radni nie zgłosili pytań ani żadnych wniosków do przedstawionego projektu uchwały.  

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Nad projektem uchwały głosowało 13 obecnych radnych :  

 za przyjęciem projektu uchwały - 13 radnych;  

 przeciwko – 0 radnych;  

 wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr XVI/97/2016 w sprawie zawarcia porozumienia pomiędzy jednostkami 

samorządowymi tj. Gminą Rakoniewice, a Gminą Grodzisk Wielkopolski, Powiatem 

Grodziskim, Gminą Kamieniec, Gminą Wielichowo, Gminą Granowo w sprawie wspólnego 

przygotowania i przeprowadzenia postępowania o udzielenie zamówienia publicznego na 

zakup energii elektrycznej stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
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G) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji zadania z zakresu administracji 

rządowej na podstawie porozumienia przedstawił P. Sobecki. 

Mieszkańcy Rostarzewa wystąpili do Burmistrza Rakoniewic z wnioskiem o wybudowanie 

brakującego odcinka ścieżki pieszo – rowerowej przy drodze krajowej nr 32 – dojścia do 

zakładu INDROL. Ścieżka umożliwi bezpieczne dojście i dojazd do zakładu INDROL            

i punktu handlowego zlokalizowanego przy zakładzie. 

W projekcie uchwały postanawia się przyjąć od Generalnej Dyrekcji Dróg i Autostrad 

Oddział Zachodni w Poznaniu realizację zadania z zakresu administracji rządowej – realizacja 

ścieżki pieszo – rowerowego w m. Rostarzewo w ciągu drogi krajowej nr 32 na odcinku do 

zakładu INDROL w następującym zakresie: 

1. Opracowanie dokumentacji związanej z budową ścieżki pieszo rowerowej i uzyskania 

niezbędnych decyzji i pozwoleń, 

2. Poniesienia wszystkich kosztów związanych z przygotowaniem dokumentacji  

i ewentualnych kosztów odszkodowania za nieruchomości, 

3. Przeprowadzenia procedury przetargowej i wyboru wykonawcy robót, 

4. Sfinansowania robót polegających na wykonaniu ścieżki pieszo – rowerowej, 

5. Przejęcia w zarządzanie oraz bieżące letnie i zimowe utrzymanie ścieżki w należytym 

stanie technicznym i eksploatacyjnym po oddaniu jej do użytku.   

Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad będzie zobowiązana do: 

1. Uzgodnienia opracowanej staraniem Gminy dokumentacji na budowę ścieżki, 

2. Nieodpłatnego użyczenia terenów pod ścieżkę pieszo – rowerową w przypadku jej 

realizacji w pasie drogowym dk nr 32 na czas budowy ww. ścieżki. 

 

Radni nie zgłosili pytań ani żadnych wniosków.  

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Nad projektem uchwały głosowało 13 obecnych radnych :  

 za przyjęciem projektu uchwały - 13 radnych;  

 przeciwko – 0 radnych;  

 wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr XVI/98/2016 w sprawie przyjęcia do realizacji zadania z zakresu administracji 

rządowej na podstawie porozumienia stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

H) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia do wykonania przez Gminę Rakoniewice 

zadania z zakresu właściwości Powiatu Grodziskiego przedstawił P. Sobecki. 

W projekcie uchwały przyjmuje się do wykonania przez Gminę Rakoniewice zadania  

z zakresu właściwości Powiatu Grodziskiego polegającego na bieżącym utrzymaniu  

i ochronie dróg powiatowych w obszarze zabudowanym, na terenie Gminy Rakoniewice,  

w roku 2016. 
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Wartość przyjętego zadania określa się na kwotę 10.000,00 zł. Szczegółowy zakres i zasady 

wykonania zadania określać będzie porozumienie zawarte między Gminą Rakoniewice  

i Powiatem Grodziskim. 

Przyjęcie zadania z zakresu właściwości Powiatu Grodziskiego polegającego na bieżącym 

utrzymaniu dróg powiatowych przebiegających na terenie gminy Rakoniewice na obszarze 

zabudowanym, pozwoli na sprawniejsze zaspokojenie potrzeb społeczności lokalnej, 

przedsiębiorców oraz podróżujących przez naszą gminę, a także zwiększy bezpieczeństwo  

i estetykę pasa drogowego. Do zadań związanych z bieżącym utrzymaniem dróg 

powiatowych należeć będą: 

1. utrzymanie kanalizacji deszczowej, 

2. utrzymanie czystości i porządku na terenie dróg powiatowych w zakresie wynikającym  

z art. 5 ust. 4 ustawy z dnia 13 września 1996 r. o utrzymaniu czystości i porządku  

w gminach (Dz.U.2013 r. poz. 1399 z późn. zm.) – nie dotyczy zimowego utrzymania 

dróg, 

3. prowadzeniu okresowych kontroli stanu dróg powiatowych na terenie zabudowanym 

Gminy Rakoniewice, w zakresie pkt. 1 i 2. 

 

Radni nie zgłosili pytań ani żadnych wniosków.  

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Nad projektem uchwały głosowało 13 obecnych radnych :  

 za przyjęciem projektu uchwały - 13 radnych;  

 przeciwko – 0 radnych;  

 wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr XVI/99/2016 w sprawie przyjęcia do wykonania przez Gminę Rakoniewice 

zadania z zakresu właściwości Powiatu Grodziskiego stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Na salę obrad powrócił radny P. Koza. Aktualna liczba radnych biorących udział w sesji  

to 14 radnych.  

I) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wykonanie zadania publicznego  

z zakresu edukacji publicznej w drodze współdziałania pomiędzy Gminą Rakoniewice  

i Powiatem Wolsztyńskim w roku 2016  przedstawił A. Pawłowski – Zastępca Burmistrza  

W projekcie uchwały wyraża się zgodę na zawarcie porozumienia z Powiatem Wolsztyńskim 

w sprawie współdziałania w wykonaniu zadania publicznego z zakresu edukacji publicznej   

w roku 2016. Porozumienie ma dotyczyć wsparcia finansowego działalności zespołu 

wczesnego wspomagania dla dzieci przedszkolnych wymagających szeroko pojętej terapii. 

W/w zespół jest prowadzony przy Zespole Szkół Specjalnych w Wolsztynie przez 

specjalistów z zakresu rewalidacji i rehabilitacji dziecięcej przy ścisłej współpracy z lekarzem 

pediatrą i neurologiem dziecięcym. Zajęcia prowadzone są zarówno z dzieckiem, jak i jego 

rodzicami minimum dwa razy w tygodniu po około 3 godziny dziennie. Stosowane metody  
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i formy pracy uzależnione są od rodzaju dysfunkcji dziecka. Uczestniczyć w zajęciach mogą 

dzieci mające opinię Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej o wczesnym wspomaganiu 

rozwoju. W celu realizacji porozumienia Gmina Rakoniewice przekaże Powiatowi 

Wolsztyńskiemu kwotę  6 000,00 zł. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają pytania do przedstawionego projektu uchwały. 

Radni nie zgłosili pytań ani żadnych wniosków.  

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Nad projektem uchwały głosowało 14 obecnych radnych :  

 za przyjęciem projektu uchwały - 14 radnych;  

 przeciwko – 0 radnych;  

 wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr XVI/100/2016 w sprawie wyrażenia zgody na wykonanie zadania publicznego  

z zakresu edukacji publicznej w drodze współdziałania pomiędzy Gminą Rakoniewice  

i Powiatem Wolsztyńskim w roku 2016 stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

J) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2016 rok przedstawiła 

Teresa Kmiecik – Skarbnik Gminy. 

Najpierw, Skarbnik zwróciła się do sołtysów z informacją, że na kolejną sesję planuje się 

wprowadzić zmiany w funduszu sołeckim. W związku z tym poprosiła, aby zgłaszać 

ewentualne, konieczne do wprowadzenia poprawki (np. zmiana nazwy zadania, zmiana 

paragrafu itd.)     

Dalej, w imieniu Burmistrza, Skarbnik przedstawiła autopoprawki do projektu uchwały 

(autopoprawki stanowią załącznik nr 15 do protokołu).  

Radni do przedstawionych autopoprawek nie zgłosili pytań ani żadnych wniosków. 

Przewodniczący poddał przyjęcie autopoprawek pod głosowanie.   

Nad przyjęciem autopoprawek głosowało 14 obecnych radnych :  

 za przyjęciem autopoprawek - 14 radnych;  

 przeciwko – 0 radnych;  

 wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że autopoprawki do projektu uchwały zostały przyjęte. 
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Dalej, w związku z tym, że proponowane zmiany do budżetu przedstawił już Burmistrz  

w punkcie 8. porządku obrad, dodatkowo szczegółowo były one omawiane na wspólnym 

posiedzeniu Komisji, Skarbnik odczytała postanowienia uchwały.   

Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają pytania do przedstawionego projektu uchwały. 

Radni nie zgłosili pytań ani żadnych wniosków.  

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Nad projektem uchwały głosowało 14 obecnych radnych :  

 za przyjęciem projektu uchwały - 14 radnych;  

 przeciwko – 0 radnych;  

 wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr XVI/101/2016 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2016 rok stanowi 

załącznik nr 16 do protokołu. 

K) Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XIII/80/2015 Rady Miejskiej  

w Rakoniewicach, z dnia 22 grudnia 2015 r., w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Rakoniewice na lata 2016 – 2019 przedstawiła Skarbnik Gminy. 

W niniejszej uchwale dokonuje się następujących zmian Uchwały Nr XIII/ 80/2015 Rady 

Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 22 grudnia   2015 r. w sprawie : Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Rakoniewice na lata 2016 –   2019 :  

1) zmienia się tytuł uchwały, który otrzymuje brzmienie „ Nr XIII / 80 /2015 Rady Miejskiej 

w Rakoniewicach z dnia 22 grudnia 2015r w sprawie Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Rakoniewice na lata 2016- 2025 ”; 

2) wydłuża się okres na jaki sporządzona jest wieloletnia prognoza finansowa do roku 2025. 

 

 Zmiany w załączniku Nr 1 pn. „Wieloletnia Prognoza Finansowa” 

 

 W danych historycznych do roku 2015 wprowadza się dane wynikające ze sprawozdań  

za IV kwartał roku 2015.  

 W roku 2016 w związku ze zmianą budżetu zmienia się :  

- wielkość dochodów i ich części składowych,  

- wydatków i ich elementów,  

- deficyt budżetu,  

- przychody budżetu ( wolne środki )  

     Wobec powyższego załącznik nr 1 do roku 2016 zawiera dane z uchwały budżetowej , 

 W roku 2017 zmienia się  wielkość wydatków :  

- wydatków majątkowych objętych limitem z art. 226 ust.3 (dokonanymi zmianami  

w wykazie przedsięwzięć – zwiększenie o kwotę : 8.800.000 zł)    

- zwiększa się kwoty przychodów ( emisja obligacji) – 8.800.000 zł  

 W związku z planowaną emisją obligacji komunalnych w roku 2017 od roku 2018 

skorygowano wydatki majątkowe  z wydatkami bieżącymi w związku ze zwiększoną 
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kwotę wydatków na spłatę odsetek od planowanych obligacji , skorygowano kwoty 

rozchodów na lata 2020-2025 oraz kwotę długu od 2017 – 2025 .  

 Wydłuża się okres na jaki sporządzana jest wieloletnia prognoza finansowa do roku 2025 

 

 W załączniku Nr 2 pn. „Wykaz przedsięwzięć do WPF wprowadzono zmiany:  

W wydatkach na programy , projekty lub zadania pozostałe  w wydatkach majątkowych :  

 ulega zmianie nazwa zadania ( nr zad. 1.3.2.1 ) „ Program Zespół Pałacowo-Parkowy 

położony w Rakoniewicach – Rozwój gminy ” na „ Termomodernizacja z przebudową 

budynku administracyjnego – pałac w Rakoniewicach, zlokalizowanego na działce  

o numerze ewidencyjnym gruntów 193/21 położonej w miejscowości Rakoniewice wieś”. 

Jednocześnie zwiększa się „ limit wydatków w 2017 roku ” i  „ limit zobowiązań”  

o kwotę :  4.800.000 zł , „ łączne nakłady finansowe  ” o kwotę : 4.290.000 zł.  

Zmiana nazwy ma charakter porządkowy, natomiast zwiększenie limitu wydatków, 

zobowiązań i łącznych nakładów wiąże się ze zwiększeniem zakresu zadania.  

Gmina zamierza złożyć wniosek o dofinansowanie powyższego zadania ze środków 

WRPO na lata 2014-2020 działanie 3.2 „ poprawa efektywności energetycznej w sektorze 

publicznym i mieszkaniowym. Kompleksowa modernizacja energetyczna budynków 

użyteczności publicznej”.  

 wprowadza się nowe zadanie (nr 1.3.2.2) pn. „Rozbudowa przedszkola w Rakoniewicach” 

dla którego określa się nakłady łączne w wysokości : 4.080.000 zł z tego :  

-  „ nakłady poniesione do roku 2015 ” – 80.000 zł  

- „ limit wydatków w 2017 roku ”  - 4.000.000 zł  

- „ limit zobowiązań ” wynosi -  4.000.000 zł .  

Gmina zamierza złożyć wniosek o dofinansowanie powyższego zadania ze środków 

WRPO na lata 2014-2020 podziałanie 9.3.1 „Inwestowanie w rozwój infrastruktury 

przedszkolnej”.  

 

 Do wieloletniej prognozy finansowej dołączono objaśnienia przyjętych wartości.  

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają pytania do przedstawionego projektu uchwały. 

Radni nie zgłosili pytań ani żadnych wniosków.  

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Nad projektem uchwały głosowało 14 obecnych radnych :  

 za przyjęciem projektu uchwały - 14 radnych;  

 przeciwko – 0 radnych;  

 wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr XVI/102/2016 w sprawie zmiany Uchwały Nr XIII/80/2015 Rady Miejskiej  

w Rakoniewicach, z dnia 22 grudnia 2015 r., w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Rakoniewice na lata 2016 – 2019 stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
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Pkt 11. Wolne wnioski i informacje.  

Radna G. Cielecka poinformowała, że w związku z reformą oświaty, placówki oświatowe  

z naszego terenu wyrażają zaniepokojenie w kwestii przyjęcia wszystkich dzieci z naszej 

Gminy do przedszkoli. Radna zwróciła się z prośbą, aby na następne posiedzenie komisji, 

jeśli będzie już to możliwe, przygotować informację, jak ta sprawa wygląda.  

 

Burmistrz G. Tomiak podziękował radnym za dzisiejsze głosowanie nad projektami uchwał  

i pogratulował im podjętych decyzji. Dalej Burmistrz poinformował, że dzisiaj otrzymał 

zaproszenie na Ogólnopolską Galę Konkursu organizowanego przez Ministerstwa Kultury  

i Dziedzictwa Narodowego oraz Narodowy Instytut Dziedzictwa pn. „Zabytek zadbany”,  

do którego Gmina zgłosiła rostarzewski ratusz. Do konkursu przystąpiło 46 obiektów,  

z 14 województw w Polsce. Nasz ratusz przeszedł do kolejnego etapu, został nominowany. 

Uroczysta gala odbędzie się 20 kwietnia br., w Zakopanem.    

 

Nikt więcej nie zabrał głosu w tym punkcie. 

 

Pkt 12. Zakończenie obrad.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek obrad został wyczerpany, w związku  

z czym ogłosił zakończenie obrad XVI sesji VII kadencji Rady.  

 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano  

Rakoniewice, dnia 06 kwietnia 2016 r.  

 

Przewodniczący Rady  

Krzysztof Krawczyk 
 

Protokolant                    .................................. 

Magdalena Chojnacka  

 

 

.......................................... 
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Wykaz dokumentacji w formie załączników do protokołu : 

 

1. Lista obecności radnych. 

2. Lista obecności sołtysów. 

3. Wniosek Burmistrza Rakoniewic o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały. 

4. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie z realizacji Gminnego programu przeciwdziałania alkoholizmowi  

i narkomanii za rok 2015. 

6. Uchwała Nr XVI/92/2016 w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie wkładu pieniężnego  

na pokrycie udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym jednoosobowej spółki 

Gminy Rakoniewice Zakładzie Usług Komunalnych w Rakoniewicach Sp. z o.o. 

7. Uchwała Nr XVI/93/2016 w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Rakoniewice 

8. Uchwała Nr XVI/94/2016 w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla obszarów położonych w obrębach Ruchocice i Gnin, gmina 

Rakoniewice 

9. Uchwała Nr XVI/95/2016 w sprawie zatwierdzenia i przyjęcia do wdrożenia Planu 

Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Rakoniewice 

10. Uchwała Nr XVI/96/2016 w sprawie zasad  udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków 

położonych na terenie Gminy Rakoniewice 

11. Uchwała Nr XVI/97/2016 w sprawie zawarcia porozumienia pomiędzy jednostkami 

samorządowymi tj. Gminą Rakoniewice, a Gminą Grodzisk Wielkopolski, Powiatem 

Grodziskim, Gminą Kamieniec, Gminą Wielichowo, Gminą Granowo w sprawie 

wspólnego przygotowania i przeprowadzenia postępowania o udzielenie zamówienia 

publicznego na zakup energii elektrycznej 

12. Uchwała Nr XVI/98/2016 w sprawie przyjęcia do realizacji zadania z zakresu 

administracji rządowej na podstawie porozumienia 

13. Uchwała Nr XVI/99/2016 w sprawie przyjęcia do wykonania przez Gminę Rakoniewice 

zadania z zakresu właściwości Powiatu Grodziskiego 

14. Uchwała Nr XVI/100/2016 w sprawie wyrażenia zgody na wykonanie zadania 

publicznego z zakresu edukacji publicznej w drodze współdziałania pomiędzy Gminą 

Rakoniewice i Powiatem Wolsztyńskim w roku 2016 

15. Autopoprawki Burmistrza do projektu uchwały dotyczącej zmian do budżetu.  

16. Uchwała Nr XVI/101/2016 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2016 rok 

17. Uchwała Nr XVI/102/2016 w sprawie zmiany Uchwały Nr XIII/80/2015 Rady Miejskiej  

w Rakoniewicach, z dnia 22 grudnia 2015 r., w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Rakoniewice na lata 2016 – 2019. 


